
Referat fra Lokal MED i Visitation & Understøttelse 

 

Noter fra referenten under Punkt 2 – Orientering fra formand og næstformand 
(herunder status på den nye Ældrelov): 

 

I forhold til nye borgerne fra den 1/7 2025 så skal de have tildelt et nyt forløb. Her er der tale om 
borgere, der har folkepensionsalderen – og dermed er under Ældreloven. Der er en styregruppe i 
gang med at se på, hvordan disse forløb skal se ud efter den 1/7-25, og Chefgruppen mødes 
ligeledes sidst i januar og drøfter, hvilke kerneopgaver der er vigtige. 

Der er et ønske fra formanden om, at de nye forløb - og indhold af de nye forløb - gerne kunne 
være på plads i første kvartal 2025, og at de forventes at kunne blive godkendt i Byrådet i 
april/maj. Samtidig skal nuværende borgere re-visiteres, hvor man håber på at kunne trække på 
hjælp fra robotter til at placere nuværende borgere i de rigtige forløb. 

Borgere under folkepensionsalderen skal stadig have den samme hjælp som svarer til i dag. 

Chefgruppen har besluttet at aftaleskemaerne er afskaffet pr. 1/1-2025.  

Der er mange spørgsmål, som der skal findes en retning på. 

Hvad gør vi ved de borgere der skal have hjælp (paragraf 83 – dem der er under 67 år).  

Skal de gamle pakker bibeholdes?  

I forhold til medarbejderstaben så ved vi ikke andet end at foreløbig så har vi de visitatorer og 
sagsbehandlere, som vi har i dag. Selve myndighedsafgørelsen bliver en del mindre, så man overfor 
borgeren kan sige at vedkommende har dette forløb som indeholder dette – og så er det op til 
hjemmehjælperen og borgeren at aftale, hvad det skal være ud fra det forløb, de har fået tildelt. 
Dette betyder, at der venter medarbejderne i driften en stor opgave, som de skal understøttes og 
klædes på til. 

Ligeledes har Chefgruppen et øje på at sikre, at borgere stadig kan forblive i eget hjem med hjælp, 
så der ikke opstår et problem med manglende pladser på plejehjem. 

 


